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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Ulf Walther och vice ordföranden Gustav Johansson 

utsågs att justera dagens protokoll. § 12 justeras av Henrik Virro då 

Gustav Johansson anmälde jäv för den paragrafen. Ordföranden 

meddela de att justering sker tisdag den 25 oktober. 
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§ 2   
 

Fastställande av dagordning 

Stadsdelsnämndens beslut 
Den utsända dagordningen godkändes med tillägg av ärende om 

fyllnadsval till sociala delegationen, § 22 A . 
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§ 3   

Spontanidrott i Stureby – svar på medborgarförslag 

Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslag om  

 
 
 
Ärendet 
Medborgaren som lämnat in förslaget önskar en spontanidrottsplats i 

form av multisportarena eller mindre konstgräsplan på en nedlagd 

lekplats, söder om Götaforsvägen 8-22 i Stureby.  I dagsläget består 

platsen av en öppen grusyta. Förvaltningen är positiv till önskemålet 

att anlägga någon form av aktivitetsanläggning på befintlig grusyta. 

Under 2016-2017 bör utrustning som lämpar sig bäst för platsen väljas 

för att kunna tas med i budget med inriktning år 2018 eller 2019.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 23 september 2016. 

Dnr 481-2016-1.2.4    

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Inga torrlagda plaskdammar  - svar på medborgarförslag 
 

Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslaget. 

 
 

Ärendet 

I ett medborgarförslag framförs att inga plaskdammar och ”vattenstråk 

ska stå torrlagda under sommarhalvåret.  Särskilt nämns  

Grynkvarnsparken och bäckfåran från Skälderviksplan ner mot 

Storängsparken. Förvaltningen är positiv till önskemålet att rusta upp 

plaskdammen i Grynkvarnsparken. En förstudie ska påbörjas under 

2016 för att på bästa sätt reparera den ej fungerande vattentillförseln. 

Projektet finansieras av trafikkontoret och kan påbörjas tidigast 2019.  

Även förslaget att se över bäckfåran nedanför Skälderviksplan ställer 

sig förvaltningen positiv till. Inga medel finns avsatta för utförande 

under 2016. Det krävs en utredning varför vattentillförseln inte 

fungerar i dagsläget samt vem som är ansvarig 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 23 september 2016 

Dnr 511-2016-1.2.4. 

 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5  

Handlingsplan för tomma platser på äldreboenden   

Beslut 
 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på skrivelsen 

2. Del av Enskede Nya servicehus omstruktureras till att erbjuda 

svensk och finsk språkinriktning 

3. Förvaltningen får i uppdrag beställa ett fortsatt uppdrag från 

MICASA gällande en planändring för att få bygga ett nytt vård- 

och omsorgsboende i Årsta efter förankring i stadens 

referensgrupp för äldreboenden 

4. Förvaltningen får i uppdrag att utreda förutsättningarna och 

konsekvenserna av ett intagningsstopp inom någon av enheterna 

Skedviken i Årsta och Poppelgården i Enskededalen. 

 

 
 
 
 
Ärendet 

Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2015-04-16 överlämnades en 

skrivelse till förvaltningen från (S), (MP) och (V) om de tomma 

platser som finns inom stadsdelens äldreboenden.  

I skrivelsen ges förvaltningen i uppdrag att ta fram en handlingsplan 

omfattande kartläggning, analys och bedömning för hur de tomma 

platser som finns inom stadsdelsområdets äldreboenden ska hanteras 

framöver.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 oktober2016. 

Dnr 1.1.-237/2016 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Roger Orwén 

m.fl.(MP), Lars Sterneby (V), yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. 

Ledamoten Peter Backlund (L) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro, Erika 

Wing, Jonas Nilsson, Kristiina Katajikko alla (M) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

Att därutöver anföra följande: 

I budget för 2015 lovade den rödgrönrosa majoriteten: ”Staden ska 

hjälpa alla över 85 år med ett tryggt äldreanpassat boende, till 

exempel bostadsanpassning eller byte till lägenhet som är tillgänglig. 

Bedömningen av rätt till servicehus och vård- och omsorgsboende ska 

också bli mer generös, för att tillgodose dessa behov.”  

 

Vi moderater anser att om man är över 85 år och själv vill bo på ett 

vård- och omsorgsboende ska stadsdelen vara mycket generös i sin 

biståndsbedömning.  

 

Vad majoriteten lovat och vad vi moderater själva anser ska 

genomföras när vi har makten igen, gör att delar av det förslag som 

förvaltningen presenterar inte bör genomföras. Men det finns också 

delar av förslagen som vi anser ska kunna genomföras.  

 

I förvaltningens underlag är det uppenbart att förändringar i andra 

stadsdelar i hög grad påverkar vår egen stadsdel. De tydligaste 

exemplen är att när servicehuset Vintullen på Södermalm försvann 

liksom Edö servicehus i Farsta. Från augusti -15 till september -16 har 

antalet lediga lägenheter i serviceboende minskat från 45 till 15. Vad 

gäller boende i vård- och omsorgsboenden i vår stadsdel har lediga 

lägenheter minskat på några månader från 49 st till 12 st. 

Förvaltningen medger att det är mycket svårt att beräkna behovet även 

om man i tabeller gör försök och också kostnadsberäkningar för 

tomställda lägenheter inklusive personal.  

 

En annan osäkerhetsfaktor för framtiden är fördelningen offentliga 

och privata utförare. Att som idag 35 % förväntas välja kommunala 
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boenden beror på politiska beslut. Vilka effekter får t ex Reepalus 

utredning på utbudet av privata alternativ i framtiden? Förvaltningens 

beräkningar kan därmed stjälpas också av denna anledning. 

 

Att dramatiskt minska antalet platser i Vård- och omsorgsboenden 

trots att behovet i en inte alltför avlägsen framtid ökar igen, anser vi 

inte är rätt väg att gå. När förvaltningen nu beställt förstudier av 

MICASA för att skapa nya Vård- och omsorgsboenden i Högdalen 

och Årsta, anser vi att förstudien ska innehålla lika många platser som 

de boenden de ska ersätta har idag. Det är t ex inte rimligt att 68 

platser ska försvinna i Högdalen. Det måste också finnas alternativa 

lokaliseringsmöjligheter för ett framtida vård- och omsorgsboende i 

eller i närheten av Högdalen. I Årsta minskar antalet platser med 5. 

Också här måste alternativa lokaliseringar kunna utredas, exempelvis 

på Årstafältet. 

 

Servicehusen vill förvaltningen tills vidare behålla, men öppnar upp 

för att de kan omvandlas till Trygghetsboenden med aktivitetscentra. 

Vi tror att Trygghetsboenden med aktivitetscentra kan vara ett bra 

alternativ, men anser samtidigt att servicehusen behövs både kort- och 

långsiktigt. Trygghetsboenden kan aldrig ersätta servicehusen, men 

kan vara ett alternativ.  

 

Tanken om att omvandla delar av ett av servicehusen, möjligen 

Enskede nya servicehus, till boende som också pratar finska, är en god 

idé.  

 

Om majoriteten avser att gå vidare med förvaltningens förslag, anser 

vi det viktigt att tillgodose det stora behovet av gruppbostäder.” 

 

 

 

Reservation 
Ledamoten Peter Backlund (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

Att därutöver anföra följande: 
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I budget för 2015 lovade den rödgrönrosa majoriteten: ”Staden ska 

hjälpa alla över 85 år med ett tryggt äldreanpassat boende, till 

exempel bostadsanpassning eller byte till lägenhet som är tillgänglig. 

Bedömningen av rätt till servicehus och vård- och omsorgsboende ska 

också bli mer generös, för att tillgodose dessa behov.”  

 

Vi liberaler vidhåller att alla över 85 år som så önskar bör få plats på 

servicehus. Vi menar också att alla äldre med omfattande 

hemtjänstinsatser som så önskar bör få plats på servicehus eller vård- 

och omsorgsboende, om detta kan ske utan merkostnad.  

 

Vad majoriteten lovat och vad vi liberaler själva anser ska genomföras 

när vi har makten igen, gör att delar av det förslag som förvaltningen 

presenterar inte bör genomföras. Men det finns också delar av 

förslagen som vi anser ska kunna genomföras.  

 

I förvaltningens underlag är det uppenbart att förändringar i andra 

stadsdelar i hög grad påverkar vår egen stadsdel. De tydligaste 

exemplen är när servicehuset Vintertullen på Södermalm försvann 

liksom Edö servicehus i Farsta. Från augusti -15 till september -16 har 

antalet lediga lägenheter i serviceboende minskat från 45 till 15. Vad 

gäller boende i vård- och omsorgsboenden i vår stadsdel har lediga 

lägenheter minskat på några månader från 49 till 12. Förvaltningen 

medger att det är mycket svårt att beräkna behovet även om man i 

tabeller gör försök och också kostnadsberäkningar för tomställda 

lägenheter inklusive personal. Det framstår dock som att prognoserna 

är baserade på den gamla statistiken över lediga lägenheter, vilket gör 

att vi ser en risk för ett underskott av lägenheter. 

 

En annan osäkerhetsfaktor för framtiden är fördelningen mellan 

offentliga och privata utförare. Att som idag 35 % förväntas välja 

privata boenden beror på politiska beslut. Vilka effekter får till 

exempel Ilmar Reepalus välfärdsutredning på utbudet av privata 

alternativ i framtiden? Om de förslag som har diskuterats blir 

verklighet riskerar det minska intresset från privata aktörer att verka 

inom äldreomsorgen. Förvaltningens beräkningar kan därmed stjälpas 

också av denna anledning. 
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Att dramatiskt minska antalet platser på vård- och omsorgsboenden 

trots att behovet i en inte alltför avlägsen framtid ökar igen, anser vi 

inte är rätt väg att gå. När förvaltningen nu beställt förstudier av 

Micasa för att skapa nya vård- och omsorgsboenden i Högdalen och 

Årsta, anser vi att förstudien ska innehålla lika många platser som de 

boenden de ska ersätta har idag. Det är t ex inte rimligt att 68 platser 

ska försvinna i Högdalen. Det måste också finnas alternativa 

lokaliseringsmöjligheter för ett framtida vård- och omsorgsboende i 

eller i närheten av Högdalen. I Årsta minskar antalet platser med 5. 

Också här måste alternativa lokaliseringar kunna utredas, exempelvis 

på Årstafältet. 

 

Servicehusen vill förvaltningen tills vidare behålla, men öppnar upp 

för att de kan omvandlas till trygghetsboenden med aktivitetscentra. 

Vi tror att trygghetsboenden med aktivitetscentra kan vara ett bra 

alternativ, men anser samtidigt att servicehusen behövs både kort- och 

långsiktigt. Trygghetsboenden kan aldrig ersätta servicehusen, men 

kan vara ett alternativ.  

 

Tanken om att omvandla delar av ett av servicehusen, möjligen 

Enskede nya servicehus, till boende som också pratar finska, är en god 

idé.  

 

Om majoriteten avser att gå vidare med förvaltningens förslag, anser 

vi det viktigt att tillgodose det stora behovet av gruppbostäder. ” 
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§ 6   

Val av ny ledamot till stadsdelsnämndens råd för 
funktionhinderfrågor 2015-2018. 
 

Stadsdelsnämndens beslut 
Johanna Maali Persson utses till ledamot i Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor 

 
 
 
Ärendet 

Stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor är ett rådgivande 

organ till stadsdelsnämnden i frågor rörande funktionsnedsättning. 

Rådet ska ta initiativ till förbättringar för personer i alla åldrar som har 

funktionsnedsättning. Rådet ska bestå av högst sju ledamöter och 

mandatperioden för rådets ledamöter är fyra år.  

HSO Stockholms stad har lämnat en fyllnadsnominering 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 16 september 2016 

Dnr 563-2016-1.5.1.     

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Månadsrapport för september 2016  

Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden godkänner föreliggande rapport 

 

 

Ärendet 

För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras ett överskott 

före resultatöverföringar om 2,3 mnkr och efter resultatöverföringar 

ett överskott om 2,0 mnkr. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 10 oktober 2016.  

Dnr 1.2.1.– 081/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

  

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten Peter 

Backlund (L) 

Återigen uppvisar månadsrapporten kraftiga variationer inom olika 

avdelningar. Medan individ- och familjeomsorg går med drygt 30 

miljoner i underskott tvingas äldreomsorg, förskola och kultur och 

fritid spara och gå med rejäla överskott för att ge en budget i balans på 

totalen.  

 

Det som är mest oroande i stadsdelens ekonomi är såklart underskottet 

inom individ- och familjeomsorgen och då framförallt barn och unga. 

Det är svårt att i förhand veta hur situationen och behoven är ibland 

barn och unga i stadsdelen redan vid årets början.  En stor belastning 

av ärenden med behov av insatser kan snabbt leda till ökade kostnader 

och stora underskott. Detta är ingen nytt eller ovanligt.  

 

Vad som i detta läge vore av intresse är att veta hur stor del av de 

ökade kostnaderna som beror på ökade placeringar på stödboenden, 

behandlingshem, SIS och familjehem.  Dessutom skulle det vara 

intressant att se om det i dagsläget skulle vara lönsamt och möjligt för 

stadsdelen att i egen regi bedriva boenden istället för att köpa in dyra 
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placeringar eller om det med en socialsekreterare specialiserad på 

placeringar går att förhandla bättre avtal.” 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Claes Karlsson (KD) och Christina Peterson (C) instämde i 

det särskilda uttalandet från (M),(L). 
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§ 8   

Klimat- och miljöhandlingsplan 2016   

Stadsdelsnämndens beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna förslaget till ny Klimat- och 

Miljöhandlingsplan för 2016-2019. 

 
 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har sedan 2009 tagit fram en 

miljöplan som reviderats i samband med verksamhetsplanen. 

Stadsdelsnämnden beslutade i februari 2016 att ge förvaltningen i 

uppdrag att utarbeta en klimat och  miljöhandlingsplan som ska gälla 

för 2016-2019. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 31 augusti 2017. 

Dnr 526-2016-1.1.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten Peter 

Backlund (L) 

”Att skriva en miljöplan som är framtidsinriktad och ambitiös 

samtidigt som den påvisar vad som konkret ska göras är inte det 

lättaste. Den miljöplan vi nu fattar beslut om lyckas ganska bra med 

detta. Mycket är redan implementerat sedan tidigare majoriteters 

miljöarbete. Annat är självklarheter för en modern organisation år 

2016. Ändock är det bra att detta skrivs ned och ger anställda konkret 

guidning vid till exempel resvanor inom förvaltningen.  

 

Vi vill dock lyfta ett varningens finger för stycket kring möten. Att 

internt, mellan medarbetare, öka andelen digitala möten är positivt. 

Men när det handlar om mötet med medborgare kan det personliga 

mötet, där man på ett annat sätt ser kroppsspråk och får känna en 

handskakning, går det inte att ersätta med digitala möten. Den 

mänskliga kontakten går inte att ersätta. Den lilla miljö och 

ekonomiska vinst som erhålls väger lätt mot missnöjda medborgare, 
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risk för felaktiga biståndsbeslut etc. Därför hoppas vi att förvaltningen 

implementerar digitala möten, enbart i den interna verksamheten.” 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Claes Karlsson (KD), Christina Peterson (C) instämde i det 

särskilda uttalandet från (M),(L). 
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§ 9   

Planerad förskoleutbyggnad 2016-2020   

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens lägesrapport för den 

planerade förskoleutbyggnaden under 2016-2020 

 
 
 
Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen presenterar planerad förskoleutbyggnad per 

stadsdel för perioden 2016-2020. Sammanställningen redovisar 

nyproduktion men även om- och tillbyggnationer av det befintliga 

beståndet. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

lägesrapporten över den planerade förskoleutbyggnaden. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 23 september 2016. 

Dnr 524-2016-2.6. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Skolinspektionens tillsyn avseende skolformen förskola – 
svar till skolinspektionen   

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till Skolinspektionen 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 
 
Ärendet 

Skolinspektionen har under våren 2016 genomfört tillsyn av 

förskoleverksamheten i Stockholms stad. Granskningen har gjorts 

genom intervjuer med pedagoger, förskolechefer, stadsdelsdirektör, 

avdelningschef för förskolan, förtroendevalda i Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsnämnd samt via granskningar av dokument. Vid 

granskningen har Skolinspektionen bedömt två huvudområden, 

förutsättningar för utbildningen samt utveckling av utbildningen vid 

förskoleenheterna. Tillsynen visar att huvudmannen huvudsakligen 

uppfyller de faktorer som bedömts med undantag av arbetet med att ta 

emot anmälningar från förskolechefer om angivna kränkningar mot 

barn där skolinspektionen konstaterat att det funnits brister i rutinen 

för hur anmälningar om kränkande behandling anmäls till 

stadsdelsnämnden. En ny rutin samt blanketter för anmälning, 

utredning, åtgärdsplan och utvärdering har därför tagits fram och 

implementerats.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 oktober 2016. 

Dnr 214-2016-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Skyskrapeprogram för Stockholm, motion av (C)- yttrande 
till kommunstyrelsen 

Beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på remissen 

 

 

 

Ärendet 

Karin Ernlund (C) har inkommit med en motion om ett 

skyskrapeprogram för Stockholm och föreslår att ett program tas fram 

som pekar ut var i centrala Stockholm höga hus över 17 våningar bör 

byggas.Förvaltningen är i grunden positiv till att utreda var och på 

vilket sätt skyskrapor kan uppföras i Stockholm stad. Förvaltningen 

anser däremot att ett sådant arbete bör ta stor hänsyn till stadens unika 

stadmiljöer, antikvariska värden såväl som sociala aspekter av 

höghusbebyggelse. En dylik utredning bör ingå som ett viktigt 

underlag i framtagande av den nya översiktsplanen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 oktober 2017. 

Dnr 384-2016-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Avfallsplan för Stockholm 2017-2020 – yttrande till 
Stockholm Vatten 

Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

kommunstyrelsen 

 
 
 
Ärendet 

Stockholm Vatten har tagit fram ett förslag till ny avfallsplan för 

Stockholm 2017 – 2020. Planen har översänts till stadsdelsnämnden 

för yttrande.  Avfallsplanen är ett av kommunens lagstadgade 

styrdokument och beskriver nuläge, mål och åtgärdsförslag för 

avfallshanteringen. Förslaget är i stort en revidering av gällande 

avfallsplan och som tidigare finns fyra huvudmål som brutits ned till 

mer detaljerade delmål för planperioden. Under delmålen finns 

exempel på vad Stockholm Vatten kommer att göra och förslag på vad 

andra aktörer, såsom exempelvis stadsdelsförvaltningen, kan göra för 

att målen ska kunna uppnås. Förvaltningen instämmer i att det är 

angeläget att staden som organisation leder och går före i arbetet med 

att öka återbruket av hushållsavfall, dels genom att stimulera till 

återanvändning, dels genom tillgängliga insamlingssystem. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 16 september 2016. 

Dnr 557-2016-1.5.3. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Reviderat program för kvalitetsutveckling – yttrande till 
kommunstyrelsen 

Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 
 
Ärendet 
Stadsledningskontorets välfärdsutvecklingsavdelning har utarbetat ett 

förslag på reviderat Program för kvalitetsutveckling utifrån ett 

uppdrag i budget för 2016 som remitterats till stadsdelsnämnden för 

yttrande. 

Förslaget tar sin utgångspunkt i Vision 2040 och utgår från 

målstrukturen i stadens styrsystem, ILS (integrerad ledning och 

styrning). Strukturen är tydligt kopplad till verksamheternas 

verksamhetsplaner. Förslaget innebär ett tydligare fokus bland annat 

på målformulering, analysmetoder, dialog med stockholmarna, dialog 

om mål och resultat. 

Förvaltningen stödjer i huvudsak förslaget och bedömer att det täcker 

in de mest väsentliga punkterna.  

Dnr 1.5.1.-459/2016 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten Peter 

Backlund (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro, Erika 

Wing, Jonas Nilsson, Kristiina Katajikko alla (M) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget; 

” Att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag 

Att utöver detta anföra 
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Att ha verktyg för att på effektiva och korrekta sätt kunna mäta och 

jämföra kvaliteten i verksamheter är av yttersta vikt vid 

beslutsfattande. Det reviderade programmet för kvalitetsutveckling 

innehåller flera bra delar som ökar möjligheterna till detta. Dock 

saknas effektiva sätt att mäta kvaliteten när verksamheter drivs av 

olika utförare. Vi vet från mängder av forskning, inte minst den som i 

år gav upphov till Sveriges riksbanks pris i ekonomisk vetenskap till 

Alfred Nobels minne, att konkurrens i de allra flesta fall ger upphov 

till bättre kvalitet och nya innovationer. Det ger en utmaning i att 

kunna jämföra de verksamheter som drivs på entreprenad med 

varandra och med de som drivs av stadsdelen själv.   

 

På nämnden för en månads sedan såg vi problematiken med detta i 

Högdalens Vård- och omsorgsboende. Verksamheten var väl 

fungerande med hög kvalitet när den drevs på entreprenad. När den 

sedan återkommunaliserades hette det direkt att det nu inte gick att 

jämföra tid efter återkommunaliserandet med tiden innan.  

 

För att uppnå högsta möjliga kvalitet med så lite skattepengar som 

möjligt måste förvaltningarna bli bättre på att med entreprenörer 

skriva avtal som ökar jämförbarheten. Dessutom måste det tas fram 

bättre verktyg för jämförelse när verksamheter drivs av olika 

utförare.” 

 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Claes Karlsson (KD), Christina Peterson (C) instämde i 

förslag till beslut samt reservation från (M),(L). 
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§ 14   

Om en mer meningsfull fritidsverksamhet för barn och 
unga, motion av (M)   -yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden åberopar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen 

 

2. Stadsdelsnämnden avstyrker motionen 

 
 
Ärendet 

Motion om en mer meningsfull fritidsverksamhet för barn och unga 

har skrivits av Bo Sundin, Sophia Granswed och Sara Jendi Linder 

alla (M) där de föreslår att Stockholms stad ska erbjuda läxhjälp till 

samtliga fritidshemselever, samt i framtiden införa profilfritids. 

Motionen har översänts till nämnden för yttrande.  Förvaltningens 

föreslår att nämnden avstyrker motionen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 september 2016 

Dnr 387-2016-1.5.1.        

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Motion (2016:76) om Sport Campus Sweden av (M)- 
yttrande  till kommunstyrelsen 

Stadsdelsnämndens  
1. Stadsdelsnämnden åberopar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen 

 

2. Stadsdelsnämnden avstyrker motionen 

 
 
 
Ärendet 

En motion har skrivits av Johanna Sjö och Bo Sundin båda (M).  

I motionen föreslås att Stockholms stad ska bli medlemskommun i 

Sport Campus Sweden som är en ideell organisation som i samverkan 

med kommuner, högskolor, idrottsförbund m fl. erbjuder elitsatsande 

idrottare möjlighet att kombinera idrotten med en högskoleexamen. I 

motionen framhållas att ett medlemskap i Sport Campus Sweden ska 

ses som en arbetsmarknads- och utbildningsinsats snarare än en 

idrottsprioritering mot bakgrund av att det är få elitidrottare som kan 

livnära sig på sin idrott och framför allt inte hela livet.  

Förvaltningen framför att stadens uppgift i första hand är att skapa bra 

förutsättningar för barn och ungdomars breddidrott och föreslår att 

nämnden avstyrker motionen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 september 2016 

Dnr 431-2016-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Planera för 5000 bostäder i och anslutning till Årsta Skog 
svar på motion av (M) –yttrande till kommunstyrelsen 

Stadsdelsnämndens beslut. 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på remissen 

 

2. Nämnden avstyrker motionen 

 
 
Ärendet 

Joakim Larsson (M) har inkommit med en motion om att planera för 

5 000 bostäder i och i anslutning till Årsta skog. Motionen har 

remitterats till nämnden för yttrande. Förvaltningen ställer sig negativ 

till en exploatering av Årsta skog men anser däremot att en ytterligare 

förtätning av stadsdelen Årsta borde var möjlig och i så fall i nära 

anslutning till naturområdet Årsta skog. Förvaltningens föreslår att 

motionen avstyrks. 

  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 augusti 2016 

Dnr 385-2016-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), ledamöterna Roger Orwén 

m.fl.(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

Gustav Johansson m.fl.(M) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

Ledamoten Peter Backlund (L) anmälde till protokollet ett särskilt 

uttalande. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro,  

Erika Wing, Jonas Nilsson, Kristiina Katajikko alla (M) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

” Att tillstyrka motionen 

 Att därutöver anföra 
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Sverige, och Stockholm, har en akut bostadsbrist. Boverkets 

prognoser är att 700 000 nya bostäder behöver byggas i Sverige under 

en tioårsperiod. Fram till år 2030 kommer stadens befolkning att öka 

med drygt 200 000 personer. I oktober 2015 gick Stockholm om Oslo 

som Europas snabbast växande huvudstad, år 2020 beräknas över en 

miljon människor bo i Stockholms stad. Därför är det viktigt att arbeta 

fram mer planlagd mark för bostäder och allt annat som en fungerande 

storstad behöver. Men också att i det sammanhanget planera för ett 

attraktivt, hållbart och välfungerande stadsrum, där redan befintliga 

stadsdelar får växa samman. Staden ska byggas tätare och det som 

redan är byggt ska förbättras. Nya funktionsblandade stadsdelar ska 

växa fram, med en mångfald av upplåtelseformer. 

  

Det är en stor utmaning som staden har framför sig. För att mota 

bostadskrisen måste vi vända på alla stenar och pröva nya platser för 

utveckling av den moderna och hållbara storstaden. Den hållbara 

staden är en tät stad, en fortsättning på kvartersstaden, urbana 

grönstråk och ökad tillgänglighet till kvalitativa grönområden. Därför 

måste vi planlägga större delar av den attraktiva mark som finns, inte 

minst i den centrala stadens utvidgning. 

  

Någon inbyggd konflikt mellan en växande stad och bevarade eller 

förfinade natur- och rekreationsvärden behöver dock inte finnas. Att 

kombinera ny bebyggelse med parker gjordes redan på 1800-talet. 

Förutom viktiga bostäder så innebär intentionerna i motionen att 

Liljeholmen kan kopplas ihop med Sjöstaden, vilket skulle skapa en 

ny krans med kopplingar i innerstaden. Fler bostäder ökar också 

tryggheten. En väsentlig och positiv del i förslaget är att skapa ett nytt 

strandstråk och öka tillgängligheten till Årsta skog. Det kan också 

finnas möjlighet till fler kajplatser. 

  

Det är därför glädjande att exploateringskontoret anser att det kan vara 

möjligt med bebyggelse i och i anslutning till Årsta skog, även om 

kontoret är något tveksamma till omfattningen med hänvisning till ett 

antal utmaningar med bland annat rådande strandskyddsregler. I 

sedvanlig ordning skulle detta, liksom annat, utredas i en planprocess. 

Där skulle självklart viktiga frågor kring de rekreativa, biologiska och 

kulturhistoriska värdena ingå.” 
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Särskilt uttalande 
Ledamoten Peter Backlund (L) 

”Vi delar inte motionärens idé om att Årstaskogen ska bebyggas. I ett 

storstadsområde med begränsade möjligheter till skogsvistelse, fyller 

den stadsnära skogen en viktig funktion för rekreation. Liberalerna har 

också vad gäller Årstaskogen varit positiva till att omvandla området 

till naturreservat för att värna de kvaliteter denna skog har.  

 

I vår stadsdel och särskilt i Årsta, byggs de närmaste åren väldigt 

många bostäder så att befolkningen om mindre än 15 år fördubblas. 

Att i det läget även bebygga Årstaskogen är en idé som vi motsätter 

oss. Årstaskogen bli snarare, liksom våra parker, än mer viktiga i en 

framtid för rekreation och vila.  

 

Vi är dock positiva till att ytterligare förtäta Årsta och också i de 

områden som ligger i anslutning till det kommande naturreservatet.” 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Christina Peterson (C) instämde i det särskilda uttalandet 

från (L) 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Claes Karlsson (KD) instämde i förslag och reservation 

från (M) 
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§ 17   

Cykelpumpstationer i Stockholm, motion av (C)   - yttrande 
till kommunstyrelsen 

 

Stadsdelsnämndens beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på remissen 

  

2. Nämnden tillstyrker motionen 

 
 
Ärendet 

Jonas Naddebo (C) har inkommit med en motion om fler 

cykelpumpsstationer i Stockholm. Motionen är översänd till nämnden 

för yttrande. Förvaltningen är positiv till att en inventering görs av var 

cykelpumpsstationer skulle kunna installeras och föreslår att motionen 

tillstyrks. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 augusti 2016 

Dnr 386-2016-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), ledamöterna Roger Orwén (MP), 

Lars Sterneby (V) yrkade bifall tillförvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M) ledamoten Peter 

Backlund (L) yrkade bifall till ett gemensamt förslag till beslut. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro, Erika 

Wing, Jonas Nilsson, Kristiina Katajikko alla (M), Peter Backlund (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”Att tillstyrka motionen 

Att därutöver anföra 
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Att fler börjar cykla är avgörande för trafiksituationen i staden. Idag 

finns de få cykelpumparna i ytterstaden oftast att hitta i anslutning till 

bensinstationer, vilket rent av kan vara en riskfylld miljö för cyklister.  

 

Genom att skapa ett mer cykelvänligt Stockholm kommer fler 

stockholmare börja cykla i vardagen. Fler publika cykelpumpar i 

anslutning till cykelbanor och cykelstråk innebär en bra service till 

cyklisterna.  

 

Vi välkomnar att staden arbetar med att inventera lämpliga platser för 

fler cykelpumpsstationer. Detta inger förhoppningar om att fler av 

stadens cyklister inom en snar framtid kan börja pumpa sina däck 

även i ytterstaden.” 

 

Ersättaryrkande  
Ersättarna Claes Karlsson (KD), Christina Peterson (C) instämde i 

förslag till beslut och reservation av (M) (L). 
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§ 18   

Fruktlunder i staden, motion av (C)   - yttrande till 
kommunstyrelsen 

 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på remissen 

 

2. Nämnden tillstyrker motionen 

 
 
Ärendet 

Karin Ernlund (C) har inkommit med en motion om fruktlunder i 

staden och föreslår att ge samtliga stadsdelar i uppdrag att anlägga 

fruktlunder i befintliga eller nya parker. Motionen har översänts till 

nämnden för yttrande. Förvaltningen ställer sig positivt till förslaget 

och anser att fruktlunder kan ha en positiv effekt på den biologiska 

mångfalden samt ger rekreationsvärden. Förvaltningens föreslår att 

nämnden tillstyrker motionen. 

  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 september 2016. 

Dnr 389-2016-1.5.1. 

  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Christina Peterson (C) lämnade till protokollet följande 

yttrande 

”Om jag hade haft rösträtt hade jag föreslagit följande 

1. Att tillstyrka motionen 

2. Att därutöver anföra 

Det är glädjande att förvaltningen har en positiv inställning till 

Centerpartiets motion. Helt i linje med den politik som vi genomförde 

under förra mandatperioden och som staden nu arbetar vidare med. De 

odlingslådor som syns på alltfler ställen i stadsdelen är ett bevis på att 

staden nu kan skörda frukten av vårt mångåriga politiska arbete.  
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Centerpartiet vill ta stadsodlingen till nästa nivå och här ser vi en 

möjlighet att fortsätta utveckla stadens arbete med att erbjuda 

stockholmarnas tillgång och närhet till fruktlunder. Fruktlunder kan 

fungera som pedagogiska och trevliga mötesplatser för stockholmare i 

alla åldrar. Att anlägga minst en fruktlund i varje stadsdel ser vi som 

en låg ambition som staden absolut skulle kunna prioritera och arbeta 

vidare med. ” 
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§ 19   

Serveringstillstånd för Matateljén, Stora Gungans väg 7 

Stadsdelsnämndens beslut 
1. Nämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd i 

restaurangen måndag till söndag kl. 11:00 till 22:00. 

 

2. Nämnden avstyrker ansökan om serveringstillstånd på 

uteserveringen måndag till söndag kl. 11:00 till 22:00. 

 
 
Ärendet 
Enskede matateljé AB har ansökt om serveringstillstånd i 

restaurangen måndag till söndag kl.11:00 till 22:00 och på 

uteserveringen måndag till söndag kl. 11:00 till 22:00. 

Socialförvaltningens tillståndsenhet har sänt ansökan på remiss till 

förvaltningen. Förvaltningen föreslår att nämnden tillstyrker ansökan. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 september 2016. 

Dnr 1.5.2.-515/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Anmälningsärenden 

a) Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m. 

b) Protokoll från Pensionärsrådets sammanträde, 2016-10-14 

c) Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor, 2016-10-17 

d) Protokoll från Förvaltningsgruppen 2016-10-11 

e) Balanslista över nämndens uppdrag och skrivelser till 

förvaltningen  

  

 Stadsdelsnämndens beslut 
 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 21   

Förskoleundersökningen 2016- anmälningsärende 

Beslut 
Förskole undersökningen läggs tillhandlingarna. 

 

 

 

Ärendet 
Undersökningen är en totalundersökning och riktas till samtliga 

vårdnadshavare med barn i förskola i Stockholm stad, både 

kommunalt drivna förskolor och enskilt drivna ingår i 

undersökningen. Syftet med undersökningen är att utveckla den 

pedagogiska kvaliteten i varje enskild förskola. Resultaten används 

även för att underlätta valet av förskola för vårdnadshavare i 

Stockholms stad genom att resultatet publiceras på stockholm.se 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 19september 2016  

Dnr 1.2.1.-576/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Nämndens frågor 

 
Fyllnadsval till sociala delegationen 
 

Stadsdelsnämndens beslut  
 

Stasdelsnämnden beslutar att utse Lisa Palm (Fi) till ledamot i sociala 

delegationen. 
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§ 23   

Stadsdelsdirektörens information 

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stoltz informerade om följande 

 

Den 7 november - Trygghetsvandring i Rågsved. 

Den 9 november - Mingelkväll i Rågsved för unga kvinnor 18-29 år. 

Stadsdelsförvaltningen arrangerar kvällen genom RCC och 

arbetsmarknadsförvaltningens projekt SUVAS m.fl. 

 

Den 21 november – Söderortsvisionen, heldag – inbjudan kommer att 

sändas ut.  

Beslut 

Nämnden beslutar att godkänna deltagande med arvode betalas ut för 

en per parti. 

 

Den 31 januari till den 1 februari 2017 – Forum Jämställdehet i 

Örebro 

Beslut 

Nämnden beslutar att godkänna deltagande med arvode för en person 

från varje parti. 

 

Den 8 december inbjuds till öppet hus i förvaltningens nya reception. 

 

Den 15 december inbjuds nämnden till julavslutning kl. 20.00 vid 

Enskede Värdshus. 

 

Nämnden tackade för informationen. 

 

  
 

  

 



 

       Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

torsdag 20 oktober 
nr 10 /2016 

Sida 36 
 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

 

§ 24  -29 sluten del 
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§ 25  

Anmälan av sociala delegationens protokoll från 
sammanträden den 13 oktober och den 20 oktober 2016 

 

Protokollet läggs till handlingarna. 


